
 

 

 

 

Letošní únor nám po mnoha letech ukázal, jak má 

opravdový únor vypadat. V našich končinách dlouho 

nevídané množství sněhu, spolu s arktickými 

teplotami, které se i přes den často pohybovaly kolem 

-10ºC a v noci -15ºC. Odměnou za každodenní 

škrábání aut nebo uklízení sněhu byla celá řada 

krásných slunečných dnů, jež nám daly trochu 

zapomenout na zakázané horské pobyty. Až závěr 

měsíce pro změnu potěšil ty, kteří dávají přednost 

naopak jarním teplotám.  

V únoru obec pozlobily také poruchy na vodovodním 

řadu. Opravy si vynutily dvě odstávky dodávky 

vody, které postihly velkou část obce Káraný a celý 

Nový Vestec. Opravy zajišťoval provozovatel vodovodu a kanalizace v obci – firma Stavokomplet spol. 

s r.o. 

Psát o kovidovém chaosu, smutných rekordech, neúspěšném (ne)rozjezdu očkování občanů, neustálých 

přešlapech vlády, uzavřených celých okresech i státních hranicích a stále trvajícím nouzovém stavu se 

zavřenými školami, obchody i službami, by vydalo na celou knihu. Proto se budeme držet jen toho, co se 

děje přímo u nás, přestože to výše uvedené tvrdě doléhá na všechny české občany, káranské samozřejmě 

nevyjímaje. 

Kácení dřevin u laguny 

Topoly vysazené podél řeky Labe 

dlouhá léta sloužily jako významný 

krajinný prvek a zároveň jako vítaný 

větrolam. Bohužel topoly nepatří 

zrovna k dlouhověkým dřevinám a tak 

byla jejich životnost mnohde dovršena. 

Topoly u laguny sice chránily před 

větrem, ale při silnějším větru již řada 

z nich svůj souboj se sílou přírodních 

živlů prohrávala. Padající silné větve 

nebo i celé kmeny tak nebyly výjimkou. 

Z tohoto důvodu jejich vlastník, Povodí 

Labe s.p., přistoupil k jejich likvidaci. 

Práce proběhly na začátku tohoto roku. 
 

Ptačí chřipka opět ohrožuje chovy drůbeže 

Aby těch virů nebylo kolem nás málo, tak se v České republice znovu objevila rovněž „ptačí chřipka“. 

První postižené chovy se objevily v Jižních Čechách. Přes jejich rychlou likvidaci se brzy nákaza objevila 



i ve středočeské obci. Vzhledem k šíření nákazy prostřednictvím trusu divokých ptáků 

vydala Státní veterinární správa ČR varování pro všechny chovatele drůbeže včetně 

drobných malochovů. Zároveň SVS ČR zveřejnila doporučení a zásady pro 

drobnochovatele drůbeže. Budiž nám alespoň malou útěchou, že se jedná o vir typu H5N8, 

který není přenosný na člověka.  

Pokud tedy patříte mezi chovatele ptactva nebo drůbeže, sledujte aktuální vývoj a pokyny Státní veterinární 

správy, které najdete na internetových stránkách www.svscr.cz, na káranských stránkách www.karany.cz 

nebo https://karany.hlasenirozhlasu.cz .  
 

 

Nové využití chátrající Káranky 
Areál bývalé sodovkárny patří k nejvýznamnějším objektům 

v Káraném. Připomeňme, že stavba původně vznikala od r. 1961 jako 

kulturák se sálem pro tělovýchovu a zábavu. Součástí měla být také 

nová hospoda. Po sloučení s Novým Vestcem byla stavba zastavena. 

Po několika letech byl nedokončený objekt prodán ke zřízení výrobny 

limonád Káranka. Od 90. let objekt vystřídal několik majitelů a 

výroba se postupně zastavila. Po částečné opravě v letech 2008 – 2009 

již ale objekt postupně chátrá.  

Co bude s areálem dál? Zeptali jsme se na to jednatele firmy - pana Václava Hrabáka. 

Vaše firma Not Sure s.r.o. loni koupila Káranku. Jaký máte s objektem záměr? 

V objektu chceme postavit menší craftový pivovar. Společnost Not Sure 

s.r.o. je 100% vlastněná dceřinka společnosti Vinohradský pivovar, 

s.r.o., která již sedm let provozuje úspěšný malý pivovar na pražských 

Vinohradech. Bližší informace o našem pivovaru jakož i o sortimentu 

našich piv najdete na stránkách www.vinohradskypivovar.cz. 

Předpokládáte nějakou spolupráci s Obcí Káraný? Můžeme se těšit na 

nějaké pozitivní přínosy pro káranské obyvatele? 

Prvním patrným přínosem je to, že se někdo začal o doposud chátrající 

areál starat. Zároveň doufáme, že se nám podaří společně 

s architektonickým studiem Abt&Smoleň vytvořit z bývalé Káranky 

pozoruhodný objekt, kolem kterého budou obyvatelé Káraného rádi 

chodit. 

Navíc předpokládáme, že své výrobky budeme prodávat na místě a že 

budeme moci občanům Káraného nabídnout kromě tradičních ležáků i 

dnes moderní svrchně kvašená piva. 

Bude mít budoucí provoz Káranky nějaký negativní vliv na život 

v obci? 

Nepředpokládáme, že by měl provoz našeho pivovaru mít nějaký 

negativní vliv na život v obci. Výroba se moc neliší od výroby 

v původní sodovkárně, jen bude objemově menší a pomocí moderních 

technologií, tudíž i šetrnější.  

Dopravní zatížení předpokládáme minimální. Jsme přeci jenom 

pivovar, který je dalek náročnosti provozu větších průmyslových 

pivovarů.  

Je vidět, že jste již započali drobnější práce na opravě objektu. Jak 

dlouho předpokládáte, že bude celková rekonstrukce trvat? Kdy 

můžeme očekávat plné plánované využití areálu? 

Oprava objektu bude probíhat v několika fázích. V první fázi opravíme 

vnitřky a střechy tak, abychom mohli v prostoru začít vařit pivo. Tuto 

fázi bychom rádi dokončili do konce roku. Poté postupně přistoupíme 

k opravě či přestavbě venkovních částí včetně vybudování nějakého 

prostoru, kde bude možné se posadit a naše pivo ochutnat. Jak dlouho 
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bude trvat tato fáze, lze zatím těžko odhadnout. Bude záležet na vývoji pandemie, úspěchu našeho pivovaru 

a na dalších faktorech. 

Jak Vaše plány ovlivnila pandemie Covidu-19 ? 

Asi neznáme nikoho, jehož plány by pandemie nějak neovlivnila. Věci se zařizují složitěji, vše déle trvá a 

těžko se plánuje.  

Něco, co chcete čtenářům sdělit… 

My bychom samozřejmě rádi poděkovali občanům Káraného, že u nich v obci můžeme postavit náš pivovar 

a doufáme, že se nám podaří dosáhnout toho, že si ho občané Káraného vezmou za svůj. 
 

Děkuji za rozhovor !          Petr Zatloukal 
 

 

Sportovní a kulturní akce Únor 2021 
Vzhledem k vládním opatřením zatím nelze pořádat žádné hromadné kulturní ani sportovní akce. Nelze ani 

svolat valné hromady TJ Jizera Káraný a Červeného kříže, jak bývá každý rok zvykem v tuto dobu. 
 

Káransko – Vestecká Masopustní Stezka 13.2. – 21.2.2021 
Z již zmíněných důvodů se nemohl 

uskutečnit letošní Masopustní průvod, tak 

jsme pro děti připravili alespoň Masopustní 

stezku, kterou si děti nebo rodiny mohly 

projít individuálně, aniž by se porušila 

vládní opatření. Stezka měla 8 stanovišť a 

vedla přes obě obce. Začátek byl u mostu 

přes Jizeru na vestecké straně u informační 

turistické tabule, kde byla (kromě první 

hádanky do tajenky) připravená vytištěná 

prázdná tajenka s mapkou trasy, pro 

účastníky, kteří neměli tu možnost stáhnout 

a vytisknout si ji z webu obou obcí. 4 

stanoviště byla v Novém Vestci a 4 v Káraném. Celkem 8 hádanek odkazujících na masopustní masky 

odhalilo po vyplnění do formuláře tajenku. I když dost mrzlo, sluníčko vytáhlo hodně rodin z vyhřátých 

obýváků. Stálo to za to, bylo opravdu krásně. A kdo ještě neměl dost sluníčka a pohybu, mohl si jít zabruslit 

na zamrzlé Grado. Všichni dětští účastníci, kteří vhodili vyplněnou tajenku do schránek OÚ, si mohou přijít 

vyzvednout svoji odměnu v podobě balíčku na svůj příslušný obecní úřad ve středu 3.3.2021 mezi 17:00 a 

19:00 hodinou. Děti z Káraného si je vyzvednou v Káraném a děti z Nového Vestce zajdou na vestecký 

úřad. Balíčky budou připraveny podle trvalého pobytu. 

Děkujeme všem účastníkům a doufáme, že jste se dobře bavili. V příštím čísle přineseme zážitky účastníků 

ze zdolávání stezky a několik fotek. 

Členské příspěvky TJ Jizera Káraný 
Z důvodu pandemie COVID-19 nelze zatím svolat valnou hromadu spolku TJ Jizera Káraný, kde se 

obvykle vybírají i členské příspěvky. Proto jsme museli přistoupit k jiné variantě a žádáme členy o 

zaplacení členských příspěvků bankovním převodem na č. účtu 423322319/0800. Do poznámky pro 

příjemce uveďte své příjmení a jméno. V případě, že nemáte možnost platit příspěvek přes bankovní účet, 

kontaktujte paní Jiřinu Peškovou tel. 739 076 518, nebo paní Alici Hodačovou tel. 602 612 221. 

Členské příspěvky pro rok 2021 jsou stejné jako loni a činí: 

Pracující - 500 Kč 

Senioři - 400 Kč  

Členky na mateřské dovolené - 400 Kč  

Studenti - 300 Kč  

Děti do 15 let - 200 Kč  

Děkujeme za pochopení a věříme, že se zase brzy budeme setkávat při sportovních aktivitách a akcích, 

které na letošní rok připravujeme. Naděje je v nás - Vaše TJ Jizera Káraný.   Alice Hodačová  



„Káraný přehled historie od pravěku do 21. století“ - pokračování 

Autor: Oldřich Křivánek 
 

Nezvyklá frekvence velkých povodní od roku 1996 (letecké foto L. Hartych, ostatní O. K.)  

Nejen tedy občasné požáry - zejména v rekreačních oblastech, v lesích i lukách - ale i povodně, byly 

zřejmě inspirací pro velitele jednotky pana Svobodu, aby - v duchu zpřísňujících se hledisek na 

bezpečnost hasičů a záchranářů - za finanční pomoci správy obce - postupně vybavoval zasahující 

jednotku výzbrojí, odpovídající nejen normám, ale i druhu zásahů, které se od těch původně 

protipožárních přesouvaly i k proti-povodňovým a také k  likvidaci následků častých vichřic, 

doprovázených polomy kolem cest, domů i v zahradách.  

Díky častým záchranářským aktivitám, získávala jednotka na uznání i věhlasu a to nejen v naší obci, 

ale i v regionu. I tento fakt přilákal do jejích řad nové a nové zájemce o tuto činnost. 
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